
Administriranje
nadomešča tržni mehanizem

Ena izmed slirih okroglih miz. ki jih je v okviru priprai na 9. kongres sloven-
skih komunislov organizirala občinska konferenca ZKS I.jubljana Mosle-
Poije v kulturnem domu Spantki borci od 6. do 12. aprila, je bila nameujena
obravnavi aktualnih vprašanj našega družbenoekonomskega ra/voja. Ivocl v
razpravo je imela dr. CvetaMlakar, redna profesorica ekunomske fakullete
Boris kidrič v Ljubljani, ki je navzočim (predslavnikom družbenopolitičnega
življenja v občini, direktoijem naših delovnih organizacij in delegalom /a kon-
grese zveze komunistov) predvsem s teoretične strani osvetlila vzroke naiSih
gospodarskih (ežav, lako da bi jih v praksi lažje reševali.

Dr. Cveta Mlakar je poudarila, da
se tudi jugoslovanski ekonomisti
zavzemajo za samoupravno pot na
področju gospodarstva. Administra-
tivno urejanje ekonomskih procesov
ne more biti uspešno za neko daljše
obdobje. Administracija le gasi, ne
uničuje pa žarišč, je slikovito orisala
naše sedanje ravnanje na gospodar-
skcm področju dr. Cvela Mlakarje-
va.

Glede izvoza je menila, da so naši
gospodarslveniki premalo povezani s
svetpvnim trgom. Naša družbena
produktivnost je nizka, spreminjati
moramo strukturo gospodarstva,
skrbeti za domače surovine. Ekono-
misti so že pred desel leti in več opo-
zarjali na pojave, s katerimi se sreču-
jemo sedaj. Zato seveda na hitro ne
bo mogoče odpraviti zdajšnjega neu-
godnega stanja gospodarstva, ampak
bo to mogoče postopoma, v neketn
daljšem časovnem obdobju, vendar
le pod pogpjem, da se bomo vsi drzali
dogovorjenih pravil igre.

Po njenem mnenju, pa tudi po

mnenju drugih^ugoslovanskih eko- •
nomistov, je visoka in dolgotrajna in-
fladja trenutno naš največji pro-
blem. Izkušnje kažejo, da je ne bo
mogoA uspešno premagati po admi-
nistrativni poti. Ekonomsko politiko
bi morali preusmerjati h koreninam
tržnega dogajanja, ne pa, koi to po-
čenjamo zdaj, k posledicam. Jugo-
slovanski ekonomisli opozarjajo, da
ni dovolj le planiranje maierialne bi-
lance, (emveč bi mprali planirati ludi
blagovne in kupne sklade. Nato je dr.

Cveta Mlakar nanizala še nekaj
vzrokov za rast cen, opisaia posledi-
ce, do katerih bi utegnilo priti. če bi
na vsak način poskušali zadrževati
njthovo povišanje, ustavila pa se je
tudi še pri nekalerih gospodarskih
gibanjih. značilnih za letošnje leto.

V pogovoru, ki je sledil r;izpravi, so
predstavniki družbenopoliiičnega življe-
nja naie občine in direkiorji delovnih or-
ganizadj našteli sicer že velikokrat ome-
njene težave, s kjterimi ie srečujemo v
praksi. Menili so ludi, da novi predlog o
deviznem poslovanju ne ho mogel mimo
kongrcsa slovenskih komunistov. Po
mnenju dr. Cvete Mlakar pa bo morat
kongres postaviti tudi vprašanje družbe-
neg_ programa stabilizacije. Potrebujemo
ne le poliliko cen, mancč sisicmalično
družbenoekonomsko politiko, ki naj bi se
ohnašala v skladu z ekonomskimi merili.
Politika pa bi morala poskrbeti, da bi se
sprejeti ukrepi dosledno irvajali.
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